
ZAPISNIK

24. sjednice Upravnog i Nadzornog odbora Hrvatskog meteorološkog društva
održane 27. svibnja 2024. u 17:00 sati, virtualno putem Zoom aplikacije

Prisutni: Vesna Đuričić, Nikola Vikić-Topić, Jadran Jurković, Mladen Rupčić, Lidija Srnec, Petra Sviličić, Ivan
Ljuština, Antun Marki, Domagoj Dolički (gost), Dora Šimunec (gost)

Ispričani: Vjeran Magjarević, Ksenija Cindrić Kalin

Dnevni red:

1. Prihvaćanje zapisnika s 23. sjednice UO održane 18. 4. 2024.

2. Izbor novog potpredsjednika HMD-a

3. Formiranje odbora za izradu kalendara HMD-a za 2025.

4. Odgovor na kritiku meteorolozima primljenu na e-mail HMD-a

5. Prijedlog za izradu edukacijske ploče o oblacima u Jastrebarskom

6. Sastanak s Glavnim ravnateljem DHMZ-a u vezi obilježavanja Svjetskog meteorološkog dana

7. Proljetni izlet

8. Izrada monografije HMD-a povodom 60.-e godišnjice osnutka

9. Promjene u članstvu HMD-a

10. Razno

Ad 1. Prihvaćanje zapisnika s 23. sjednice UO održane 18. 4. 2024.

Predsjednica V. Đuričić otvara sjednicu te pita ima li dopuna na zapisnik 23. sjednice UO HMD-a koja je
održana 18. travnja 2024. hibridno, tj. uživo u Krašu i virtualno putem Jitsy aplikacije. Nije bilo dopuna niti
ispravaka te je zapisnik jednoglasno prihvaćen.

Ad 2. Izbor novog potpredsjednika HMD-a

Nakon što je imenovan glavnim ravnateljem DHMZ-a, Ivan Güttler je podnio ostavku na mjesto
potpredsjednika HMD-a te napustio Upravni odbor zbog čega je potrebno izabrati novog potpredsjednika. N.
Vikić-Topić predlaže J. Jurkovića. Prijedlog je većinski prihvaćen, s jednim suzdržanim glasom. J. Jurković novi
je potpredsjednik HMD-a.
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Ad 3. Formiranje odbora za izradu kalendara HMD-a za 2025.

Sljedeći članovi Društva prijavili su se za rad u Uredničkom odboru za izradu kalendara HMD-a: Vesna Đuričić,
Goran Gašparac, Lidija Srnec, Nataša Strelec Mahović, Mladen Rupčić, Daniela Landeka i Nikola Vikić-Topić.

Jednoglasno je prihvaćeno da su navedeni članovi izabrani u Urednički odbor za izradu kalendara HMD-a.
Uskoro će se poslati druga poruka članstvu u kojem ih se poziva na slanje meteoroloških fotografija.

Ad 4. Odgovor na kritiku meteorolozima primljenu na e-mail HMD-a

Na e-mail Društva 4. svibnja 2024. stigla je poruka gospođe Ivane Preden u kojem dotična oštro kritizira
prognoze meteorologa emitirane na televiziji tijekom travnja i početka svibnja. Tajnik Društva čita prisutnima
pristiglu poruku. Nakon kraće diskusije odlučeno je da će se gospođi Preden odgovoriti na kritiku te da će je se
uputiti na pravu adresu s obzirom na to da se HMD ne bavi prognozom vremena.

Ad 5. Prijedlog za izradu edukacijske ploče o oblacima u Jastrebarskom

Dora Šimunec izlaže kratku prezentaciju svojeg prijedloga izrade edukacijske ploče o oblacima u
Jastrebarskom. Ideja se svidjela svim prisutnima te je svi podržavaju. Razvija se rasprava bi li bilo bolje ploču
postaviti u Jastrebarskom ili na Japetiću kao i jesu li bolje fotografije oblaka ili skice. O tome će se još
raspravljati.

Zaključak ove točke je da će D. Šimunec poslati poruku lokalnoj zajednici u Jastrebarskom, a zatim će Društvo
poslati službeni dopis.

Ad 6. Sastanak s Glavnim ravnateljem DHMZ-a u vezi obilježavanja Svjetskog meteorološkog dana

Na Skupštini Društva prije dva tjedna, počasna članica i bivša predsjednica Društva Janja Milković podsjetila je
da na obilježavanje Svjetskog meteorološkog dana i Svjetskog dana voda (skraćeno: SMD) dvije godine
zaredom (2023. u Splitu i 2024. u Zagrebu) nisu pozvani svi članovi Društva zbog čega je zavladalo
nezadovoljstvo i razočarenje među mnogim meteorolozima, posebno umirovljenicima.

Nastavno na zaključak sa Skupštine, Predsjednica Društva Vesna Đuričić održat će sastanak s ravnateljem
DHMZ-a Ivanom Güttlerom na kojem bi se raspravljalo o ovoj temi i ukazalo na problem.

Na spomenuti sastanak pozvat će se i Maja Telišman Prtenjak, buduća pročelnica GFO PMF-a te Danijel
Belušić, sadašnji pročelnik GFO PMF-a, a prema potrebi nazočit će i Jadran Jurković, novi potpredsjednik
HMD-a. Komunikaciju s predstavnicima GFO PMF-a prije sastanka vodit će predsjednica Društva V. Đuričić.

Ad 7. Proljetni izlet

Slovensko meteorološko društvo se javilo da njihovi članovi neće moći sudjelovati na zajedničkom izletu s
HMD-om planiranom za vikend 8. - 9- 6. zbog prekratkog vremena za pripremu i organizaciju.

V. Đuričić obavještava da trenutno nema više volje ni vremena biti glavna organizatorica izleta, ali da će
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pomoći u organizaciji.

Nakon dulje rasprave odlučeno je da će se otkazati izlet na Radarski centar Debeljak u lipnju zbog prekratkog
vremena za pripremu i zbog otkazivanja kolega iz Slovenskog meteorološkog društva.

Ukazano je da se obavijesti i planovi za izlete trebaju ranije slati članstvu kako bi se skupio dovoljan broj ljudi.

Nakon rasprave je odlučeno da će se na prvi sljedeći izlet ići na Sljeme, u lipnju ili rujnu, dok će se izlet na RC
Debeljak pokušati organizirati na jesen ili na proljeće sljedeće godine. Što se tiče izleta na Sljeme, poslat će se
anketa članstvu na kojoj bi se ispitalo koji termin više odgovara članovima, lipanj ili rujan. Anketu će izraditi D.
Dolički, a članstvu je poslati N. Vikić-Topić.

Ad 8. Izrada monografije HMD-a povodom 60.-e godišnjice osnutka

V. Đuričić smatra da bi u izradi ove monografije prvenstveno trebali sudjelovati umirovljeni članovi HMD-a koji
su aktivno sudjelovali u njegovom radu. Kao pomoć pri izradi, poslužit će monografija Društva povodom 40.
obljetnice osnutka te predložak monografije koja nikad nije izdana za 50. obljetnicu osnutka. Tajnik će
Predsjednici poslati popis svih umirovljenika HMD-a.

Zaključak točke je da će Predsjednica poslati poruku svim umirovljenicima HMD-a u kojoj će ih pozvati na
uključivanje u radnu grupu za izradu monografije. Kasnije će se u proces izrade uključiti i ostali članovi HMD-a
koji to žele.

Ad 9. Promjene u članstvu HMD-a

Stigle su tri nove prijave za članstvo. Prijavile su se: Lucija Cokarić, Sara Oštrić i Ana Fazinić. Nakon čitanja
kratkih životopisa, sve tri kolegice jednoglasno su primljene u Društvo.

Iz Društva je istupio Toni Lovnički.

Ad 10. Razno

V. Đuričić obavještava da je na e-mail Društva stigao poziv na Dane otvorenih vrata udruga koji se održavaju u
lipnju. Sudjelovanje je besplatno, a održat će se više različitih konferencija na tim Danima. Predsjednica se
prijavila za sudjelovanje na konferenciji „Razvoj, doprinos i uloga udruga u području medijske pismenosti u
Hrvatskoj“ 6. lipnja u Zagrebu.

A. Marki prisutnima pokazuje lijepu fotografiju duge koju je fotografirala unuka profesora i profesorice Penzar.

V. Đuričić podsjeća na webinar Europskog meteorološkog društva (EMS). Riječ je o seriji predavanja koje
organizira EMS. Sljedeće predavanje, „Pomorski zapisi o klimi“, održava se 29. svibnja 2024. u 16 sati te moli
Tajnika da pošalje obavijest članstvu HMD-a o navedenom predavanju.

Sastanak je završio u 19:00.

Zapisničar: Nikola Vikić-Topić
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